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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyire törődik a kormány a fiatalok lelki 
egészségével?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A fiatalok 20–25 százaléka küszködik mentális problémákkal. A növekvő adatok összefüggésben
vannak a járvány miatti szociális elszigeteltséggel, a konfliktusok és a válások növekedésével, a
családi struktúrák átrendeződésével, a megküzdési lehetőségek hiányával.

Az  öngyilkosság  globálisan  a  negyedik  vezető  halálozási  ok  a  15-19  évesek  körében,  Kelet-
Európában  pedig  a  második.  A  fiatalkori  öngyilkosságok  több  mint  90%-ának  a  hátterében
pszichiátriai  betegség  áll,  legtöbbször  nem  kezelt  pszichiátriai  betegség.  Elsődleges
rizikófaktoroknak számít a depresszió, szerhasználat, illetve a viselkedészavarok.

A serdülő korosztály mentális egészsége rendkívüli fontosságú, mivel ebben az időszakban alakul ki
a későbbiekben folytatott egészségmagatartás, az egészséggel kapcsolatos életcélok, az életstílus.
Olyan készségek és képességek fejlődnek ki, mint az önkontroll, az autonómia, a társas interakciók
és a társas tanulás, amelyeknek közvetlen hatása van a lelki egészségükre az életük folyamán.

A fiatalok mentális egészségének védelme, mentális betegségeinek kezelése, csökkenti az oktatási,
egészségügyi  és  szociális  kiadásokat  és  pozitív  hatása  van  az  életminőségi  mutatókra,  ezért
országos stratégiákra, útmutatókra, egészségügyi és mentálhigiénés tervekre van szükség, melyek
meghatározzák az elveket, célokat, cselekvési területeket.

Ezzel kapcsolatban szeretném megkérdezni Miniszter urat:

1. Mikor lesz Magyarországnak mentális egészséggel kapcsolatos stratégiája vagy terve?
2. Miért nem tartalmaz a Nemzeti Ifjúsági Stratégia 2009–2024 a mentális egészség 

védelmével kapcsolatos elképzeléseket?
3. Milyen intézkedéseket tervez a kormány a fiatalok mentális egészségének védelmével 



 
kapcsolatban?

4. Hogyan biztosítanak kellő számú szakembert (pl. pszichológust, pszichiátert, 
családterapeutát) a fiatalok és családjaik számára?

5. Terveznek -e létrehozni, kifejezetten a 15 és 25 év körüli fiatalok számára külön 
ifjúságpszichiátriai intézményt?

 

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2022.07.26.
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